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Dames en heren, 

 

De Commissie voor Algemene Zaken, Financiën & Begroting en Stedelijk beleid besprak 

tijdens haar vergadering van 23 november 2021 het ontwerp van verordening tot vaststelling 

van de begrotingswijziging 2 en B voor het dienstjaar 2021 – Stuk 6 (2021-2022) - Nr.1. 

 

Mevrouw Els Rochette wordt aangeduid als verslaggever. 

 

1. Toelichting bij het ontwerp van verordening tot vaststelling van de begrotingswijziging 

2 en B voor het dienstjaar 2020  

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt legt uit dat het de laatste keer is dat de begroting en 

de begrotingswijziging van de VGC in deze vorm worden behandeld. Het voelt dan ook 

bijzonder om vandaag deze bespreking met de Raad te houden. 

 

De collegevoorzitter licht de voornaamste budgettaire verschuivingen van deze 

begrotingswijziging toe. Een gedetailleerd overzicht van de cijfers en de motivaties zijn zoals 

steeds terug te vinden in de documenten. 

 

De spreker herinnert eraan dat de begroting voor het dienstjaar 2021 door de Raad van de 

Vlaamse Gemeenschapscommissie werd vastgesteld op 11 december 2020. Sindsdien, werd de 

begrotingswijziging 1 en A door de Raad goedgekeurd op 2 juli 2021. 

 

Het College deed, in het kader van de bevoegdheden die haar door de Vlaamse Regering zijn 

toegekend, een aantal interne herverdelingen van kredieten, die werden gevat in het 

collegebesluit van 28 oktober 2021. Deze is terug te vinden in de bijlage van de voorliggende 

begrotingswijziging. 

 

Vanaf 2022 werkt de VGC met het nieuwe Meerjarenplan 2022-2025. Het College kijkt uit naar 

de behandeling ervan in de Commissie voor Algemene Zaken, Financiën & Begroting en 

Stedelijk beleid op 7 december 2021, en in de plenaire vergadering van 17 december 2021. De 

rekening van het jaar 2021 zal volgend jaar wel nog in de oude stijl worden verwerkt, omdat 

die natuurlijk samenhangt met de begroting 2021. Vanaf de rekening 2022 wordt er ook voor 

de rekening overgeschakeld naar het nieuwe systeem. 

 

Vervolgens worden de wijzigingen voor de gewone begroting en de buitengewone begroting 

toegelicht. 

 

GEWONE BEGROTING 
 

De initiële begroting 2021 sloot af met een resultaat van 0 euro. Na begrotingswijziging 1 en A 

bleef dit resultaat onveranderd. Na voorliggende begrotingswijziging 2 en B sluit de begroting 

af met een positief resultaat van 57.500 euro. 

 

Algemene uitgaven en ontvangsten en dotaties  

 

Er wordt een bijkomend krediet voorzien in functie van de facturatie van prestaties die werden 

geleverd voor externe financiële analyses en de waardebepaling van gebouwen. 
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Algemene administratie, Administratie, Stedelijk beleid, Materieelverhuur en ICT  
 

Binnen de sectoren Algemene administratie en Administratie, wordt een bijkomend budget 

voorzien voor selectieprocedures. Er worden minder middelen voorzien voor de aankoop van 

boeken en documentatie voor de Administratie. Meer middelen worden voorzien voor erelonen 

voor externe opdrachten en voor advocaten, in het kader van de afrekening van het project 

Gallait. De kosten voor vorming van het personeel, archiefwerking, leasing van voertuigen en 

brandstof kunnen worden verminderd in functie van de laatste afrekeningen en noden. 

 

Binnen de sector Stedelijk beleid worden bijkomende middelen ingezet voor subsidies voor het 

project ‘Buurtstewards’ (Romawerking Foyer) alsook voor initiatieven in het kader van het 

Stedelijk beleid. Tegelijk zijn er, in functie van de reële uitgaven en dossiers, minder middelen 

nodig voor Brede School. 

 

Omdat er tijdens de coronapandemie minder gebruik werd gemaakt van de uitleendienst, kan 

het betrokken uitgavenkrediet worden verminderd. 

 

De beheers- en werkingskosten binnen de sector IT en Communicatie nemen in globo toe.   

  

Onderwijs, Speelpleinen, OCB en eigen onderwijsinstellingen  

 

De werkingskosten binnen het domein Onderwijs en Vorming kunnen worden verminderd. 

Omwille van de coronapandemie kon de Avond van het Onderwijs niet doorgaan in 2021. De 

collegevoorzitter hoopt alvast dat dit evenement in 2022 wel zal kunnen doorgaan. 

 

Een aantal ontvangsten, gebudgetteerd in 2013, 2014, 2018 en 2019, zal uiteindelijk niet 

worden geïnd. Bijgevolg wordt het globale bedrag in onwaarde gezet. 

 

Het krediet voor diverse subsidies kan worden verminderd. Een aantal uitgaven wordt, omwille 

van de invoering van een meerjarenbegroting, verspreid over meerdere begrotingsjaren. 

 

Daarentegen kennen de subsidies voor schoolverbreding, begeleiding van de schoolloopbaan 

en coördinatieopdrachten, een belangrijke verhoging. De middelen zullen onder meer worden 

ingezet voor projecten voor een stimulerende leesomgeving op school en om hulp te bieden aan 

jongeren uit verontrustende opvoedingssituaties. Daartegenover staat een daling van de subsidie 

voor levenslang en -breed leren. Deze worden aangepast in functie van de toegekende en nog 

toe te kennen subsidies. 

 

Voor de Campus Technologie zijn er een aantal technische aanpassingen op het vlak van de 

werkings- en personeelsgerelateerde kosten. 

 

Binnen de eigen onderwijsinstellingen zijn er een aantal stijgingen van personeelsgerelateerde 

kredieten. Tegenover deze stijgende uitgaven staan bijkomende correlatieve ontvangsten.  

 

Door de sterke stijging van de energieprijzen dienen er meer middelen te worden voorzien voor 

nutsvoorzieningen.   
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Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra   

 

Naast een aantal verschuivingen van diverse technische uitgaven, worden de subsidies voor 

participatie, uitstraling, verbinding en experiment, in functie van het aantal dossiers, verlaagd.   

Binnen de sector van de Gemeenschapscentra kunnen, omwille van de coronamaatregelen, de 

uitgavenkredieten worden verlaagd. 

 

De in globo sterke verhoging van het krediet voor Muntpunt kadert in het relancebeleid en de 

verdere uitrol van het eengemaakt bibliotheekbeleid, de bib-campagne en leesrijk Brussel. 

 

In de sector Jeugd worden de technische kosten verlaagd omwille van een verschuiving van 

uitgaven naar de volgende jaren.  

 

Tot slot, dienen er binnen de Sportsector minder middelen te worden voorzien voor de 

vergoeding van sportlesgevers en technische kosten, wegens het wegvallen van activiteiten door 

de coronamaatregelen. De subsidies voor sportinitiatieven worden verhoogd.   

  

Welzijn, Gezondheid, Gezin en De Poolster  

 

Een aantal technische artikelen binnen de sectoren Welzijn en Gezondheid, Gezin en De 

Poolster worden verlaagd.  

 

Daarnaast, worden de subsidies voor het Jeugdwelzijnswerk verhoogd in het kader van de 

versterking van het mentaal welzijn van kinderen en jongeren.  

 

Ook de middelen voor Woonzorg en Ouderenwelzijn, en de kwaliteitsverhoging binnen de 

Gezinssector, worden verhoogd.   

  

Patrimonium  

 

Er worden meer middelen voorzien voor huur en voor prestaties van derden voor de eigen 

gebouwen, onder meer ten gevolge van de stijgingen van de energieprijzen en van extra 

poetsopdrachten tijdens de coronapandemie.  

  

Ontvangsten  

 

Voor de financiering van de eindafrekening van huurlasten op de site Gallait en de financiering 

van juridisch gerelateerde kosten wordt een bijkomend budget geput uit het Bijzonder 

Investeringsfonds.  

 

De ontvangsten in het kader van het Stedelijk beleid verhogen omwille van de door de Vlaamse 

Gemeenschap toegekende middelen voor het project ‘Buurtstewards’. 

 

De ontvangsten van de eigen onderwijsinstellingen zijn allen in stijgende lijn en zijn 

personeelsgerelateerd.  

 

Een bijkomende ontvangst vanuit de Vlaamse Gemeenschap wordt voorzien ter financiering 

van het project ‘Versterking van het mentaal welzijn van kinderen en jongeren’. 
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Tot slot, zijn er een aantal kleinere ontvangsten die worden aangepast, in meer en minder, 

zonder dat dit in globo een impact heeft op het resultaat van de begroting.   

 

BUITENGEWONE BEGROTING 

 

Het resultaat van de buitengewone begroting is na deze begrotingswijziging ongewijzigd (0 

euro). In functie van de timing van diverse werven, in zowat alle sectoren, worden een reeks 

kredieten bijgesteld en daarbij ook hun financiering. Zo dient er minder te worden geput uit het 

Gezinsfonds, het Onderwijsfonds, het Lambermontfonds en dienen er ook minder leningen te 

worden aangegaan voor de financiering van uitgaven in 2021. 

 

De middelen worden overgedragen naar het begrotingsjaar 2022 of later. Er dienen meer 

middelen te worden geput uit het Bijzonder Investeringsfonds voor de financiering van 

onvoorziene uitgaven voor de site Gallait. 

 

Collegelid Sven Gatz wenst - zonder afbreuk te doen aan de goede synthese van de 

collegevoorzitter - nog kort een punt wat politieker te benadrukken. Met betrekking tot de 

schoolloopbaan van jongeren zal de Raad kunnen merken dat er een aantal bijkomende 

middelen zijn voor jongeren die zich in een verontrustende onderwijs- en opvoedingssituatie 

bevinden. Tijdens de plenaire vergadering van 19 november 2021 heeft het collegelid al kort 

verwezen naar een noodkreet van een leerkracht van Don Bosco. Het College wil kort op de bal 

spelen en wil voor 5 scholen (Don Bosco, Instituut Anneessens-Funck, Atheneum Emanuel 

Hiel, Atheneum Zavelenberg en Sint-Guido Instituut) middelen vrijmaken. Het gaat over een 

enveloppe per school voor dit jaar van 134.000 euro, dat dan de komende 2 jaar nog zal 

opgetrokken worden tot 147.000 euro per school. Op basis van een plan dat de scholen aan het 

College en de Administratie zullen bezorgen, kunnen die middelen worden vrijgemaakt voor 

extra welzijns- en onderwijshulp. Die scholen worden vaak al begeleid voor time-out en andere 

projecten door Abrusco vzw. Het College wil deze organisatie het overzicht laten behouden in 

het algemeen, want Abrusco vzw werkt uiteraard ook samen met andere scholen. Maar het kan 

toch zijn dat er gespecialiseerde, psychologische of andere hulp nodig is voor sommige van 

deze jongeren om hen voor schooluitval te behoeden of toch in elk geval op een of andere 

manier zo snel mogelijk terug in de gewone schoolloopbaan te krijgen, hoe ingewikkeld dat 

soms kan zijn. 

 

Het collegelid geeft nog aan dat er meer middelen voorzien worden om de erkenning van elders 

verworven competenties bij toekomstig personeel mogelijk te maken. Dit is zeer belangrijk in 

het kader van de sociale mobiliteit.  

 

Er zijn ook een aantal kleinere verschuivingen waar de collegevoorzitter reeds naar verwees, 

omwille van zaken die helaas niet konden doorgaan. Andere zaken stijgen dan weer zoals bv. 

de energieprijzen. 

 

Verder licht het collegelid toe dat aan het SDKO (Samenwerkingsplatform voor Deeltijds 

Kunstonderwijs Brussel) de nodige middelen werden toegekend. Tevens werden enkele 

subsidies voor Zomerscholen naar beneden bijgesteld. Voor de eigen Zomerscholen is alles zeer 

goed verlopen. Voor de Zomerscholen samen met de Vlaamse Gemeenschap was de 

belangstelling helaas op een aantal campussen kleiner dan gedacht. Er is nog sprake van een 

nieuwe fiscale situatie m.b.t. het gebouw in de Technologiestraat, aangezien dit door de VGC 

werd aangekocht en nu volledig een onderwijsfunctie zal krijgen, is het mogelijk een vrijstelling 

van belastingen te verkrijgen, zowel gewestelijk als gemeentelijk. 
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Daarnaast zijn er nog een aantal begrotingstechnische wijzigingen. Zo moeten de lonen die door 

de Vlaamse overheid worden uitbetaald aan het onderwijspersoneel van de VGC-

onderwijsinstellingen verplicht worden ingeboekt. Die bedragen hangen af van het aantal 

ingeschreven leerlingen en het aantal leerkrachten dat daarmee gepaard gaat, wat aanleiding 

geeft tot enkele verschuivingen. 

 

Tot slot, zijn er een aantal onderhoudswerken aan de schoolgebouwen doorgeschoven naar de 

volgende jaren omdat er, ofwel enkele vernieuwingswerken gebeurd waren waardoor bijzonder 

onderhoud niet nodig was, ofwel omdat bepaalde procedures niet volledig klaar waren. 

 

 

2. Algemene bespreking 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) dankt in de eerste plaats alle Diensten, kabinetten, 

Administratie, iedereen die blijft verderwerken, wat gelet op de huidige omstandigheden niet 

altijd gemakkelijk is. Er ligt heel wat werk op de plank en het is helaas niet altijd mogelijk om 

dat gecombineerd te krijgen met telewerk of personeel dat uitvalt. Het commissielid hoopt dat 

dit de laatste keer is dat er op deze manier moet vergaderd worden en dat de Raad na Nieuwjaar 

en voor langere tijd opnieuw fysiek kan bijeenkomen. 

 

Het is vooral nog wachten op de nieuwe begroting en het Meerjarenplan. De spreker zag 

hierover via Belga een persbericht verschijnen. Hij wacht vol spanning af want er werden toch 

reeds een aantal zaken aangekondigd waarin de VGC de komende jaren zal investeren. 

 

Wat deze begrotingswijziging betreft, stelt het commissielid dat uit sommige 

begrotingsartikelen niet altijd even duidelijk valt af te leiden wat er concreet wordt aangepast. 

De toelichting blijft soms vrij algemeen. De N-VA hoopt dat met de invoering van het BBC-

systeem (Begrotings- en Beheerscontrole) de begroting volgend jaar nog net iets transparanter 

en gedetailleerder kan zijn.  

 

In het algemeen had de heer Mathias Vanden Borre een vraag m.b.t. het wagenpark van de 

VGC. Zoals ongetwijfeld is geweten, is het de bedoeling om het wagenpark te vervangen en te 

vernieuwen en om in 2021 over te schakelen naar een nieuw leasingcontract. Waar kan het 

bedrag voor dit contract in de begrotingswijziging worden teruggevonden? Is het wagenpark 

van de VGC intussen volledig vervangen? Zal het in de toekomst krimpen of toenemen? Een 

vraag die hieraan gekoppeld is, betreft de overschakeling naar alternatieve brandstoffen. Heeft 

de VGC daar perspectieven voor, bv. overschakeling naar hybride of volledig elektrische 

voertuigen? Tot slot, beschikt de Administratie over dienstwagens, zijn er bv. dienstwagens 

voor de Diensten van de leidend ambtenaar of de ondersteunende Diensten, de Algemene en 

ondersteunende Beleidsdirecties voorhanden? 

 

De heer Arnaud Verstraete (Groen) wil zich eerst en vooral aansluiten bij de bedankingen en 

felicitaties van collega Vanden Borre voor de Administratie, de kabinetten en eenieder die zich 

inzet om deze begrotingswijziging op tijd en in orde op te leveren, maar ook voor het werk dat 

in het algemeen verzet wordt in deze moeilijke periode. 

 

Het is een eindpunt van een periode. Het is de laatste keer dat een begroting wordt besproken 

in deze vorm. Binnen enkele weken gaat de Raad met een compleet nieuwe manier van werken 

aan de slag. 
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De Groen-fractie is uiteraard tevreden dat de begroting in evenwicht is en dat net als alle vorige 

jaren die goede traditie wordt aangehouden. 

 

Bij een aantal onderdelen zijn kleine evoluties waar te nemen. Het commissielid verwijst naar 

het hoofdstuk Algemene administratie, Human Resources-beleid en IT, waarin extra kosten 

worden gemaakt. Betreft dit uitgaven in eigen beheer? Graag wat meer toelichting. 

 

Verder is het opmerkelijk dat voor de Romawerking van het Foyer extra middelen worden 

voorzien. Vorig jaar heeft de Vlaamse Gemeenschap beslist om deze werking niet langer te 

financieren en heeft het College dit overgenomen en voor een oplossing gezorgd. Komt 

Vlaanderen nu toch met middelen over de boeg? Over hoeveel gaat het desgevallend? Is dit 

permanent of dreigt deze situatie nog te veranderen? 

 

Er zijn tevens extra middelen vrijgemaakt voor Stedelijk beleid, wat Groen positief vindt. De 

spreker is zeer benieuwd naar meer details hierover. 

 

Voor wat Onderwijs betreft, dankt het commissielid collegelid Sven Gatz om nog wat meer 

toelichting te geven. Een tendens die opvalt, is dat er een aantal uitgaven en investeringen naar 

volgend jaar worden doorgeschoven. De spreker vermoedt dat dit gelinkt is aan vertragingen 

omwille van de Covid-19-pandemie. Kan dit bevestigd worden? Is dit een uitstel en waarover 

gaat het dan concreet? 

 

Het SDKO krijgt 50.000 euro. Wat is de doelstelling die hieraan verbonden is? 

 

Bij Cultuur, Jeugd en Sport heeft het commissielid vastgesteld dat enkele subsidies dalen o.a. 

voor Participatie, verbinding en experiment. Klopt het dat dit komt doordat er minder dossiers 

zijn? De spreker neemt aan dat de coronapandemie zich minder leent tot allerlei participatie-

activiteiten. Wat is de oorzaak van die daling? Kan de Raad hier wat meer detail over krijgen? 

 

Een gelijkaardige vraag betreft Cultureel erfgoed. Hoe wordt de daling verklaard? Er komen 

extra middelen voor Muntpunt, wat een goede zaak is. Hier graag wat meer duiding bij de 

nieuwe situatie. Het zou goed zijn mocht het bevoegde collegelid toelichten wat er m.b.t. de 

uitrol van een globale bib-campagne en de voorbereiding van een eengemaakt bibliotheekbeleid 

op til staat. 

 

Wat Welzijn, Gezondheid en Gezin betreft, heeft de heer Arnaud Verstraete opgemerkt dat er 

een nieuw project is, mee ondersteund met 36.500 euro Vlaams geld, nl. het project 

‘Versterking van het mentaal welzijn van kinderen en jongeren’. Dat is in de huidige periode 

zeer belangrijk. Er werd hier in de Raad al meermaals over gesproken. Het collegelid bevoegd 

voor Onderwijs en Scholenbouw heeft net aangegeven welke bijkomende inspanningen vanuit 

zijn beleidsdomein gebeuren. Graag wat meer uitleg over het project. 

 

Verder zijn bijkomende middelen voorzien voor Woonzorg en Ouderenbeleid. Betreft het 

nieuwe initiatieven of het versterken van bestaande initiatieven? 

 

Daarnaast komen de stijgende energieprijzen meermaals in de begrotingswijziging aan bod. Het 

commissielid stelt dat de Brusselse Hoofdstedelijke Regering op dit vlak een aanzienlijke 

inspanning doet. Dat zorgt binnen de VGC m.b.t. Patrimonium voor extra uitgaven. Kan het 

College er de Raad aan herinneren wat de lopende strategie is van de VGC om in te zetten op 

meer isolatie, renovatie, enzovoort, wat structureel leidt tot lagere kosten? Het interesseert de 
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spreker om meer precies te weten te komen waar in de begrotingswijziging er op dit vlak extra 

steun wordt voorzien. 

 

Wat de Ontvangsten en Fondsen betreft, lijkt er niet veel nieuws te melden. Kan er een overzicht 

gegeven worden? In het begrotingsdocument staat immers enkel een totaalbedrag, geen 

opgesplitste bedragen. 

 

Ter afsluiting vraagt het commissielid naar de daling in de investeringen bij de buitengewone 

begroting. Er is sprake van een vrij omvangrijke vermindering. Waar gaat dit over? 

 

Mevrouw Els Rochette (one.brussels-Vooruit) op haar beurt dankt het College, de 

Administratie en de Diensten van de Raad opdat de raadsleden de begrotingsdocumenten tijdig 

konden krijgen. 

 

Voor het algemene luik ziet one.brussels-Vooruit vooral de impact van Covid-19 en andere 

maatschappelijke trends. Er wordt een klein overschot gerealiseerd. Is dit in globo te wijten aan 

de verschillende minderuitgaven door corona, bv. bij de uitleendienst, het schrappen van de 

Avond van het Onderwijs, de minder vergoedingen voor sportlesgevers, enz…? Waren er langs 

de andere kant ook meer uitgaven door Covid-19? 

 

Opvallend is ook de stijgende energieprijzen en hun directe impact op deze begrotingswijziging 

over de verschillende beleidsdomeinen heen. Doet de VGC hiervoor een extra inspanning om 

duurzamer om te gaan met energieverbruik? Is er zicht op de impact van de energieprijzen op 

de werking van de organisaties in het brede VGC-netwerk? 

 

Er zijn vrij veel verschuivingen bij de middelen voor bouwprojecten. Ervaart de VGC de 

mondiale problemen met de aanvoerlijnen van grondstoffen, vraagt het commissielid zich af. 

Voelt de VGC tevens de impact van de stijgende grondstofprijzen op haar werven? 

 

Verder is de spreker zeer tevreden dat er op verschillende domeinen extra middelen komen voor 

projecten die het welzijn van Brusselaars verhogen, bv. voor de Romastewards, het mentaal 

welzijn van kinderen en jongeren of het ouderenwelzijn. Een bijzondere vermelding voor de 

extra middelen voor een eengemaakt bibliotheekbeleid en -reglement. 

 

De one.brussels-Vooruit-fractie is uiteraard verheugd met elke stap naar een heldere, 

gebruiksvriendelijke overheid voor alle Brusselaars, los van gemeentegrenzen. 

 

Het commissielid is tevens blij met de uitleg in de toelichting en de inspanning die de VGC 

doet om gespecialiseerde hulp te brengen in 5 scholen waar zeer veel jongeren dreigen uit te 

vallen. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt sluit zich aan bij de dankbetuigingen aan de Diensten 

voor het geleverde werk in het kader van deze begrotingswijziging en ook reeds voor de bundel 

die er nog aankomt, waar menig bloed, zweet en tranen is ingekropen. 

 

De collegevoorzitter richt zich in de eerste plaats tot de heer Mathias Vanden Borre. Het 

Meerjarenplan 2022-2025 kon het commissielid hopelijk niet enkel op Belga ontdekken, doch 

ook in zijn mailbox. De documenten zijn deze ochtend aan de Raad overgemaakt. De 

collegevoorzitter verzekert dat het College deze de komende weken met veel plezier met de 

raadsleden tot in detail zal bespreken. Het wordt een nieuwe manier van werken, maar de 
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spreker hoopt dat de gegeven informatiesessies en de afspraken die er gemaakt werden met de 

Raad kunnen helpen om dit zo vlot mogelijk te laten verlopen. 

 

Voor wat het wagenpark betreft, verwijst de collegevoorzitter naar een schriftelijke vraag van 

de vraagsteller die dateert van mei 2021, waarbij in het antwoord hierop werd uitgelegd wat de 

geplande overstap is en hoe het toekomstige wagenpark er komt uit te zien, wat de geplande 

brandstoffen zullen zijn. De overstap is volop lopende. In deze begrotingswijziging staat een 

daling op het begrotingsartikel voor de leasing van voertuigen. De wijziging is tevens te wijten 

aan het aflopen van een aantal contracten, waarvan het vervangende voertuig nog niet is 

aangekomen. 

 

Rond de Romawerking klopt het dat bij de begrotingswijziging 1 en A het College die werking 

wilde verderzetten. De VGC werd in de eerste jaarhelft door de Vlaamse Administratie en het 

bevoegde kabinet op de hoogte gebracht dat die subsidiëring zou worden stopgezet. Het College 

heeft toen beslist om de middelen vrij te maken om het voortbestaan van die werking te kunnen 

garanderen. Pas nadien werd de VGC door de Vlaamse overheid op de hoogte gebracht zodat 

de VGC toch nog een subsidieaanvraag kon indienen om het project nog eenmaal te verlengen. 

Vanaf 2022 zal de financiering vanuit de Vlaamse Gemeenschap wel finaal wegvallen. De 

Romawerking zal uiteraard niet dubbel gefinancierd worden, dus de middelen zullen 

aangewend worden voor de subsidiëring van initiatieven in het kader van Stedelijk beleid en 

voor projecten zoals de ‘Brussels Academy’ en de buurtwerking van de vzw Vrienden van het 

Huizeke.  

 

De collegevoorzitter legt vervolgens uit dat het project ‘Versterking van het mentaal welzijn 

van kinderen en jongeren’ extra middelen betreft. Vlaams minister Bart Somers lanceerde in 

maart 2021 een projectoproep voor lokale besturen om in te spelen op de impact van de 

coronacrisis op het mentaal welzijn van jongeren. Er wordt een cofinanciering voorzien (50  % 

Vlaamse Gemeenschap – 50 % lokale besturen). De VGC heeft hierop ingetekend. Er wordt 

een tijdelijke versterking vooropgesteld van het Sonja Erteejee-team met 1 voltijdse 

eerstelijnspsycholoog. Via de inschakeling van deze extra eerstelijnspsycholoog krijgen 37 

kinderen en jongeren kortdurende outreachende psychologische begeleiding. De noden van de 

Brusselse jongeren zijn hoog en het College gelooft sterk in de meerwaarde van deze 

eerstelijnspsychologen. Momenteel worden vanuit de VGC de mogelijkheden tot een verdere 

versterking van het Sonja Erteejee-team, specifiek gericht op plaatsen waar jongeren te vinden 

zijn, zoals bv. scholen, onderzocht. 

 

Er kwam een vraag over de bijkomende middelen voor Woonzorg en Ouderenwelzijn, waar de 

collegevoorzitter op antwoordt dat deze middelen worden ingezet ter ondersteuning van de 

lokale dienstencentra. Enerzijds, wordt er een subsidie toegekend aan lokaal dienstencentrum 

De Harmonie die de doorstart van het centrum na de waterschade door de hevige regenval van 

15 juli 2021 moet mogelijk maken. Anderzijds, zet de VGC deze middelen ook in om de 

samenwerking tussen lokale dienstencentra te versterken. Er wordt nagegaan hoe de 

buurtgerichte werking en de trajecten sociale economie kunnen worden versterkt door pooling 

van functies in het zakelijke beleid. Beide besluiten liggen voor op het College van november. 

 

Daarenboven werden op een aantal artikelen in deze begrotingswijziging meer middelen 

ingeschreven voor energie. De stijging van energieprijzen in de samenleving raken uiteraard 

ook de VGC. Op korte termijn worden de noodzakelijke bijkomende kredieten ingeschreven, 

maar in het algemeen is de aanpak dat het College de VGC-infrastructuur stelselmatig wil 

versterken. Het kwalitatief en duurzaam beheer van de VGC-infrastructuur zit in het 



- 10 - 

 

investeringsbeleid verweven, zoals ook werd aangegeven met het Investeringsplan 2021-2025 

dat aan de Raad werd gepresenteerd. 

 

Wat betreft de administratiehuizen, heeft het College bv. in 2021 al de vernieuwing 

doorgevoerd in een van de gebouwen. In 2022 en verder zijn nog uitgaven voor dakwerken en 

buitenschrijnwerk, enz… Wat de Gemeenschapscentra betreft, gaat het over lopende 

investeringen in Elzenhof, de Vaartkapoen en De Markten, en de opstart van de dossiers 

Nekkersdal en Maalbeek, maar ook heel wat investeringen in de vernieuwing van daken, 

elektriciteit, enz… 

 

Tot slot, richt de collegevoorzitter zich tot mevrouw Els Rochette m.b.t. haar vraag over 

minderuitgaven naar aanleiding van Covid-19. Het positief resultaat na deze 

begrotingswijziging is het resultaat van diverse kleine minderuitgaven verspreid over de 

volledige begroting en waar niet onmiddellijk nieuwe uitgaven tegenover zijn gesteld. Dat heeft 

niet noodzakelijk te maken met Covid-19. Deze middelen kunnen alsnog worden ingezet om 

onvoorziene uitgaven op te vangen in de komende weken. 

 

Er was nog een vraag m.b.t. de bouwprojecten van de VGC, en of de VGC daarbij problemen 

bij de aanvoer van grondstoffen ervaart. Er zijn inderdaad schommelingen in de aanvoer van 

materialen, vooral staal, hout, schrijnwerk… Maar dankzij de goede contacten met de 

aannemers en meer en meer proactieve planning van werken, wordt getracht de impact ervan te 

beperken. 

 

Collegelid Sven Gatz heeft 3 vragen onderscheiden van de heer Arnaud Verstraete waar hij 

verder op wil ingaan. 

 

De eerste betreft de meerkosten die gepaard gaan met de erkenning van elders verworven 

competenties. Kandidaten die niet over het gevraagde diploma, maar wel over de gevraagde 

competenties beschikken, kunnen op deze manier toegang krijgen tot de selectieprocedures. 

Om in aanmerking te komen moeten kandidaten (zowel intern als extern) aantonen dat ze de 

kans hadden om de gevraagde competenties te verwerven door middel van 3 jaar relevante 

ervaring. Daarnaast moeten ze slagen voor een reeks van gestandaardiseerde 

computergestuurde testen. De ontwikkeling van de testen is volop aan de gang. De oplevering 

wordt voorzien begin maart 2022 zodat de eerste afnames begin april 2022 kunnen 

plaatsvinden.  

 

De opdracht werd op 4 augustus 2021 gegund aan de onderneming Andriessen voor een bedrag 

van bijna 154.000 euro. Dat is inderdaad 79.000 euro duurder dan de oorspronkelijke raming.  

Ondanks de meerkost werd er toch geopteerd om de opdracht te gunnen om volgende redenen: 

(1) Andriessen was de enige indiener; (2) de testen worden ingezet in een procedure met een 

bijzonder hoge impact op het professionele leven van de deelnemers; (3) er bestaat nog geen 

gestandaardiseerde aanpak in het organiseren van dergelijke testen. Via testen op maat kan de 

VGC de inhoud zelf bepalen. Op die manier wordt onder andere de wetenschappelijke 

onderbouw van de testen gegarandeerd en kan bijzondere aandacht worden besteed aan 

diversiteit in de testing. Het collegelid is van mening dat de VGC op die manier een beetje 

pioniert met haar personeelsbeleid, wat een goede zaak is. 

 

De tweede vraag ging over het uitstel van een aantal investeringen. Over het algemeen betreft 

het volgens het collegelid een uitstel van hetgeen de VGC niet meer kon verwezenlijken, zeker 

niet altijd coronagerelateerd en worden volgend jaar ingepland.  
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Het gaat om: 

• 1.200.000 euro voor meerwerken PPS (privaat-plubieke samenwerking) Pacheco; 

• 150.000 euro voor de erelonen PPS Pacheco; 

• 200.000 euro voor buitengewoon onderhoud COOVI campus; 

• 100.000 euro voor erelonen bij werken COOVI-campus;  

• 60.000 euro voor buitengewoon onderhoud Zaveldal; 

• 80.000 euro voor het buitengewoon onderhoud en capaciteitsuitbreiding basisschool 

Kasterlinden; 

• 405.000 euro voor aanpassingswerken campus Technologie, waar nu een volledige onderwijs-

functie in gehuisvest is. (meer detail zie Bijlage 3)  

 

De laatste vraag handelde over de enveloppefinanciering van het SDKO. In ruil voor deze 

financiering moet het SDKO: 

• een analyse maken van de noden van Brusselse academies in een grootstedelijke context;  

• de leerlingenparticipatie in Brussel analyseren en remedies en concrete voorstellen doen; 

• een goede communicatie op de website verder uitbouwen op maat van de organisatie en 

afstemmen met de overkoepelende website en de websites van de individuele academies; 

• zorgen dat er een goede inbedding is in het Brussels kunstgebeuren en het Brussels onderwijs; 

• zoeken naar synergiën met het basisonderwijs, het secundair onderwijs en het hoger onderwijs; 

• blijvend voorstellen doen aan het College om gaandeweg en gestaag de Brusselse 

Nederlandstalige kunstacademies op vlak van infrastructuur samen te kunnen verbeteren. 

 

Collegelid Pascal Smet heeft 2 vragen gehoord van de heer Arnaud Verstraete. Wat erfgoed 

betreft, zijn er 2 begrotingsposten, die het collegelid vervolgens nader toelicht. Op de ene werd 

een verlaging van 4.000 euro ingeschreven. Het gaat over puur technische kosten die 

coronagerelateerd zijn. Er hebben minder netwerk- en vormingsmomenten kunnen 

plaatsvinden. Op de andere begrotingspost is een verlaging van 50.000 euro vast te stellen, met 

name deze voor subsidies voor cultureel erfgoed. Hier worden publieksgerichte activiteiten mee 

betoelaagd, zoals bv. de Meiboomplanting, het Erfgoedfestival in Evere, activiteiten in het 

kader van de Erfgoeddag, enz… Die activiteiten waren omwille van de coronapandemie 

moeilijker te realiseren. Om een idee te geven, vermeldt het collegelid het bedrag waarover het 

in 2017 ging, nl. 213.500 euro aan uitgaven en in 2020 ging dat over 128.550 euro. Het is geen 

besparing, maar een aanpassing aan de coronarealiteit. 

 

Vervolgens bespreekt het collegelid de wijzigingen m.b.t. Muntpunt. Dit is verspreid over 3 

begrotingsartikelen. Omwille van de pensionering in de loop van het jaar van personeel dat door 

de VGC ter beschikking werd gesteld aan Muntpunt kunnen de personeelsuitgaven voor 2021 

met 57.000 euro verminderd worden. Deze middelen worden toegevoegd aan subsidies aan vzw 

Muntpunt, dat is zo afgesproken bij het ontstaan van Muntpunt. Zo komt er meer vrijheid aan 

Muntpunt om deze werkingsmiddelen te besteden. Er is tevens een verhoging van afgerond 

177.000 euro in het kader van het relancebeleid. De reden hiervoor is dat kon worden 

vastgesteld dat de bezoekcijfers van de bibliotheken, en dus ook van Muntpunt, dalen. Met deze 

verhoging wil het College dat Muntpunt samen met de lokale bibliotheken acties onderneemt 

om de Brusselaars terug naar de bibliotheek te krijgen. Verder wil het College bijkomende 

middelen in het kader van het relancebeleid ook inzetten voor een eengemaakt bibliotheekbeleid 

in Brussel. 21.000 euro zou expliciet aangewend worden voor de uitrol van de bib-campagne, 

leesrijk Brussel en branding van het netwerk. De rest van de middelen gaat naar een eengemaakt 

reglement. Er is in juni 2021 een overleg gepleegd met bibliothecarissen en de betrokken 

schepenen. In juli 2021 werd een akkoord bereikt. De uitrol vindt plaats samen met de 

gemeenten en Muntpunt. Op die manier kunnen we realiseren, wat wellicht alle Brusselaars 
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verwachten, met name dat men ongeacht waar men woont of werkt een reglement heeft voor 

alle Nederlandstaligen. 

 

 

3. Artikelsgewijze bespreking  
 

- Artikel 400/124-48 Technische werkingskosten 

 

De Avond van het Onderwijs kon dit jaar niet doorgaan. De heer Mathias Vanden Borre (N-

VA) vraagt hoeveel het voorziene budget bedroeg en wat er hiermee nu wordt gedaan. 

 

De energieprijzen stijgen sterk dit najaar. Is er bv. een gezamenlijk aankoopbeleid op vlak van 

energie? Er is misschien binnen een scholengroep sprake van een gezamenlijke aankoop? Raadt 

de VGC het gebruik van vaste contracten aan? 

 

Collegelid Sven Gatz zegt dat omwille van Covid-19 de geplande Avond van het Onderwijs 

niet kon doorgaan. Een deel van het vrijgekomen bedrag wordt verschoven naar het artikel 

496/125-12 ‘Levering van elektriciteit voor de gebouwen’ (25.000 euro). Door de stijgende 

energieprijzen is het saldo ontoereikend om de laatste facturen van dit jaar uit te betalen. Het 

overige saldo (65.000 euro) wordt gebruikt ter compensatie van de niet-geïnde ontvangsten. 

 

- Artikel 400/301-01 Onwaarden op niet-geïnde vastgestelde rechten 

 

Commissielid Mathias Vanden Borre (N-VA) merkt op dat dit begrotingsartikel wordt 

verhoogd met 320.245 euro. In de toelichting staat dat een aantal ontvangsten gebudgetteerd in 

2013, 2014, 2018 en 2019 niet zullen worden geïnd. Deze worden bijgevolg in onwaarde gezet. 

Kan hier wat meer duiding bij worden gegeven? 

 

Bij het afsluiten van het huidig begrotings- en rekeningstelsel worden volgens collegelid Sven 

Gatz een aantal niet-geïnde ontvangsten weggewerkt/afgesloten. Het betreft volgende niet 

geïnde ontvangsten:  

• 33.334 euro (werkjaar 2018) binnen het PPS-project Comenius. In de overeenkomst met de 

gebruiker (Scholengroep Brussel) werd afgesproken de huurbijdrage voor het gebruik van de 

lokalen pas vanaf 1 januari 2019 op te starten; 

• 285.411 euro (werkjaren 2013, 2014) voor het gebruik van lokalen door de Franse 

Gemeenschapscommissie op de COOVI-campus. Tussen beide commissies werd afgesproken 

de wederzijdse schuld binnen de eigen begroting te compenseren; 

• 1.500 euro (werkjaar 2019) niet-verantwoorde uitgaven voor de aankoop energiekoffers 

binnen het project MOS (Milieuzorg Op School).  

 

Het College heeft beslist om deze dossiers af te sluiten. De aanleiding van een nieuw 

begrotings- en rekeningstelsel leek de Financiële dienst van de Administratie en het College het 

ideale moment om dit te doen. 

 

Er werd gesproken over de wederzijdse schuld ten overstaan van de Cocof. De VGC maakte op 

de COOVI-campus gebruik van bepaalde lokalen en daarom vraagt de heer Mathias Vanden 

Borre (N-VA) of hier wat meer toelichting over kan worden gegeven. Bestaat er een 

overzichtstabel over de totale wederzijdse schuld ten overstaan van de Cocof? Hoe worden de 

facturen geregeld? 
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Collegelid Sven Gatz stelt voor dat hij een overzicht zal bezorgen van de bedragen van de 

compensaties, die over de verschillende jaren heengaan. (Bijlage 2) 

 

- Artikel 40002/332-02 Diverse subsidies 

 

De middelen voor diverse subsidies dalen met 330.745 euro. Welke uitgaven worden hiermee 

gefinancierd en hoe zal de spreiding over de komende jaren gebeuren, vraagt de heer Mathias 

Vanden Borre (N-VA).  

 

Collegelid Sven Gatz verduidelijkt dat met de eerste begrotingswijziging het volledige bedrag 

ingeschreven werd voor het project van de Databuzz. Gezien de subsidie jaarlijks wordt 

vastgelegd op basis van verantwoordingsstukken, wordt het totaal ingeschreven bedrag 

verspreid over de verschillende begrotingsjaren binnen het Meerjarenplan 2022-2025.  

 

- Artikel 40003/332-02 subsidies schoolverbreding 

 

Dit krediet wordt verhoogd met 183.100 euro om te voorzien in de subsidiëring van projecten 

voor een stimulerende leesomgeving op school. Commissielid Mathias Vanden Borre (N-VA) 

vraagt over welke concrete projecten het gaat en welke projecten extra middelen krijgen. 

 

Dit werkjaar krijgen de scholen volgens collegelid Sven Gatz de kans om een subsidieaanvraag 

in te dienen in het kader van het project ‘Stimulerende leesomgeving op school’. Het project 

loopt tot eind 2021 en er staan ondertussen heel wat aanvragen klaar om verwerkt te worden in 

het subsidieloket. Voor dit project wordt een krediet van 312.555 euro voorzien; hiervan werd 

reeds 132.555 vastgelegd. De overige vastleggingen volgen in december 2021.  

 

- Artikel 430/121-48 Vergoedingen 

 

Het begrotingsartikel wordt verminderd met 30.000 euro. Mevrouw Els Rochette 

(one.brussels-Vooruit) vraagt of het bevoegde collegelid uitleg kan geven waarom niet zoveel 

kinderen hebben deelgenomen aan de Zomerscholen, terwijl dit als belangrijk project voor het 

inhalen van de leerachterstand kan worden beschouwd.  

 

Collegelid Sven Gatz zegt dat hij enkele weken geleden, op een vraag van de heer Gilles 

Verstraeten, een uitgebreide toelichting heeft gegeven over de Zomerscholen. Er wordt immers 

een onderscheid gemaakt tussen de open Zomerscholen en de gesloten Zomerscholen. De VGC 

heeft bijkomend willen investeren in de open Zomerscholen. Er werd rekening gehouden met 

100 leerlingen op 4 locaties. Uiteindelijk namen 29 in plaats van 100 kinderen deel aan de 

Zomerscholen. Er werden dus ook maar 2 in plaats van 4 scholen opengesteld. 12 kinderen 

verbleven in het Onderwijscentrum Brussel en 9 op de Campus Kompas.  

 

De gesloten Zomerscholen hebben meer succes gekend, namelijk 101 kinderen voor het lager 

onderwijs en 134 leerlingen voor het secundair onderwijs. De gemeente Sint-Jans-Molenbeek 

organiseerde voor 220 leerlingen uit haar basisonderwijs een Zomerschool. 

 

Naast de open en gesloten Zomerscholen was er ‘Talentboost’, de 16de editie van de VGC-

zomerschool die haar maximumcapaciteit van 112 kinderen bereikte.  
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De VGC zal hieruit de nodige lessen trekken betreffende informatieverstrekking, inschrijvingen 

en promotie van de Zomerscholen. Globaal zijn er toch veel kinderen, dankzij extra subsidies 

van de Vlaamse Gemeenschap, naar de gesloten Zomerscholen kunnen gaan. 

 

De open Zomerscholen zullen worden herbekeken met de Administratie. 

 

Het krediet op dit artikel wordt verlaagd omdat er dus minder poetsbeurten en minder 

begeleiders zijn geweest. 

 

- Artikel 497/111-11 Bezoldiging onderwijzend personeel t.l.v. de Vlaamse Gemeenschap 

 

Na begrotingscontrole wordt het krediet verhoogd met 764.000 euro. Tegenover deze uitgaven 

staan correlatieve ontvangsten. Heeft dit te maken met de elders verworven competenties, 

vraagt de heer Mathias Vanden Borre (N-VA). Waarover gaat dit juist? 

 

De lonen van het onderwijzend personeel van de eigen instellingen worden volgens collegelid 

Sven Gatz rechtstreeks door de Vlaamse Gemeenschap uitbetaald.  

 

Het oorspronkelijke budget voor het begrotingsjaar 2021 werd voorzien op basis van het aantal 

leerlingen. Als deze cijfers veranderen, moet er worden bijgesteld. Dit is in feite een 

boekhoudkundige in/uit-operatie, die volledig wordt beheerst door de leerlingenaantallen. 

 

- Artikel 50001/332-02 Subsidies voor participatie, uitstraling, verbinding en experiment 

 

Binnen dit begrotingsartikel wordt 16 miljoen euro uitgeven, wat zeer veel is, zegt 

commissielid Mathias Vanden Borre (N-VA). Uiteindelijk wordt het artikel bijgestuurd met 

een vermindering van 77.000 euro. Graag wat uitleg hierbij. Over welke dossiers gaat het? 

 

Collegelid Pascal Smet zegt dat dit met de coronacrisis te maken heeft. Er werden minder 

activiteiten georganiseerd dus waren er minder uitgaven. Een overzicht wordt bij het verslag 

gevoegd. (Bijlage 1) 

 

- Artikel 54002/332-03 Subsidies vzw Muntpunt 

 

De subsidies voor Muntpunt stijgen met 16 %, naar 1.265.950 euro. Deze stijging kadert binnen 

het relancebeleid. Hoe ver staat het met de uitrol van het eengemaakt bibliotheekbeleid en -

reglement? Waar worden extra middelen ingezet, vraagt commissielid Mathias Vanden Borre 

(N-VA). 
 

Wat deze vraag betreft, heeft collegelid Pascal Smet al geantwoord. Er is overleg geweest met 

de bevoegde schepenen en bibliothecarissen. Nu worden de reglementen aangepast.  

 

- Artikel 550/124-48 Diverse technische kosten 

 

Het krediet kan verlaagd worden (-95.000 euro) door de omschakeling naar de beleids- en 

beheerscyclus waardoor de uitbetaling van een aantal uitgaven pas in een komend 

begrotingsjaar zullen aangerekend worden. De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) had graag 

vernomen over welke uitgaven het gaat. 

 

Via dit begrotingsartikel wordt de organisatie van eigen initiatieven vergoed waaronder studies 
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en communicatiekosten. Collegelid Pascal Smet laat weten dat het bedrag wordt verlaagd 

omdat er minder publieksmomenten zijn geweest. Met het nieuwe BBC-systeem zal de betaling 

van het onderzoek ‘de studie van ankerplekken’ in 2022 gebeuren en niet dit jaar.  

 

- Artikel 61000/332-02 Subsidies voor jeugdwelzijnswerk 

 

Dit begrotingsartikel wordt verhoogd met 36.500 euro. Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA) 

had graag hierbij wat meer uitleg gekregen. Het budget op dit artikel verhogen ingevolge de 

verkregen projectsubsidie van de Vlaamse Gemeenschap voor de ‘Versterking van het mentaal 

welzijn van kinderen en jongeren’ is natuurlijk goed. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt legt uit dat het een tijdelijke versterking is van het 

Sonja Erteejee-team met 1 voltijdse eerstelijnspsycholoog. Via de inschakeling van deze extra 

eerstelijnspsycholoog krijgen 37 kinderen en jongeren kortdurende outreachende 

psychologische begeleiding. Deze middelen zijn eenmalig, maar er wordt momenteel vanuit de 

VGC gekeken of er mogelijkheden zijn tot een verdere versterking van het Sonja Erteejee-team, 

specifiek gericht op plaatsen waar jongeren te vinden zijn. 

 

- Artikel 61001/332-02 Subsidies voor woonzorg en ouderenwelzijn 

 

Het budget op dit artikel wordt verhoogd met 90.000 euro in functie van de relance na Covid-

19. Mevrouw Cieltje Van Achter (N-VA) vraagt wat ze hieronder moet verstaan. 

 

De collegevoorzitter is er daarnet ook al even op ingegaan. Het betreft middelen die worden 

ingezet ter ondersteuning van de lokale dienstencentra. Enerzijds, wordt er een subsidie 

toegekend aan lokaal dienstencentrum De Harmonie voor de waterschade die ze hebben gehad. 

Anderzijds, zet de VGC deze middelen ook in om de samenwerking tussen lokale 

dienstencentra te versterken. Er wordt bekeken hoe door pooling van functies het zakelijke 

beleid inzake de buurtgerichte werking en de trajecten sociale economie kunnen worden 

versterkt. Beide besluiten liggen voor op het College van november, daarom spreekt de 

collegevoorzitter onder voorbehoud. 

 

Campus Technologie 

 

Met betrekking tot de Campus Technologie zijn de uitgaven gevoelig gedaald. Kan de heer 

Mathias Vanden Borre (N-VA) een stand van zaken krijgen? 

 

Het gebouw in de Technologiestraat werd ongeveer 1 jaar geleden aangekocht. De omvorming 

van het gebouw voor onderwijsdoeleinden is nog steeds aan de gang. 

 

De middelen zijn voorzien en de gunning van de inrichtingswerken kan pas begin volgend jaar 

worden gedaan omdat de procedure vertraging heeft opgelopen. De werken zullen dan 

vermoedelijk in de eerste jaarhelft van 2022 worden uitgevoerd. 

 

- Artikel 12001/994-01 Overboeking uit het Bijzonder investeringsfonds 

 

De eindafrekening van de huurlasten op de site Gallait zijn hoger dan geraamd. De heer Jan 

Busselen (PVDA) vraagt waarom deze huurlasten hoger liggen. 
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Collegevoorzitter Elke Van den Brandt legt uit dat de middelen op dit artikel worden 

aangewend voor de tijdelijke huurgelden van de Gallaitsite. Het betreft de ingebruikname van 

reeds gerealiseerde gebouwen of onderdelen voordat de voorlopige oplevering van de volledige 

site zou plaatsvinden. Intussen heeft de voorlopige oplevering van de Gallaitsite 

plaatsgevonden op 31 augustus 2021. Gallait wordt gefinancierd vanuit BIF (Bijzonder 

Investeringsfonds). Voor de laatste uitgaven i.k.v. de oplevering van dit bouwproject, werd nog 

bijkomende financiering uit het BIF ingebracht. 

 

De heer Jan Busselen (PVDA) kan zich vergissen, maar is dit niet volledig in contradictie met 

de idee dat eigenlijk de bouwwerken zijn uitgelopen? In artikel 890/126-01 Huur en huurlasten 

van gehuurde onroerende goederen –Gallait staat dat de bouwwerken zijn uitgelopen, maar dat 

de huurlasten hoger bedragen omdat die middelen al worden ingezet, omdat de gebouwen al 

worden gebruikt. 

 

Er zijn volgens de collegevoorzitter nog werken bezig. De middelen zijn verhoogd omdat de 

oplevering later heeft plaatsgevonden dan gepland. Tot de volledige opleveringen worden de 

gebouwen gehuurd en deze periode heeft langer geduurd dan voorzien. 

 

Patrimonium 

 

Met betrekking tot het patrimonium in het algemeen stelt de heer Mathias Vanden Borre (N-

VA) vast dat er toch wel een aanzienlijke kredietverschuiving gebeurt. De voornaamste reden 

zal de coronacrisis zijn, maar kan er toch wat extra uitleg over worden gegeven want Covid-19 

kan niet de enige reden zijn voor zo een grote verschuivingen. 

 

Een groot deel van het bedrag in dit begrotingsartikel is bestemd voor Cultuur, Jeugd en Sport. 

Collegelid Pascal Smet legt uit dat bij de opmaak van het Meerjarenplan 2022-2025 

voorzichtig werd omgegaan met de middelen en alles op het 1ste jaar werd gezet. Nu werd de 

timing gefinetuned. Door het nieuwe BBC-systeem wordt er ook niet meer gewerkt met 

vastleggingskredieten, maar met facturen. 

 

Met betrekking tot de Vaartkapoen staat de VGC klaar, maar wordt gewacht op de 

beslissingssubsidie. Als de VGC geld krijgt van de Vlaamse Gemeenschap mag er pas na de 

beslissingssubsidie worden gegund. 

 

De middelen op de buitengewone begroting zullen ieder jaar verschuiven. De verschuivingen 

in het Meerjarenplan 2022-2025 zijn zoveel mogelijk afgestemd op de reële evolutie.  

 

Wat gemeenschapscentrum Nekkersdal betreft, is er een principieel akkoord met de Vlaamse 

Gemeenschap voor de aankoop van de luisterpuntbibliotheek voor een bedrag van 1 miljoen 

euro. Het ruimtelijk en programmatorisch vooronderzoek werd afgerond. Er zijn nu een aantal 

noodzakelijk infrastructurele instandhoudingswerken uitgevoerd voor een bedrag van 400.000 

euro. Het College heeft een projectfinanciering goedgekeurd voor ongeveer 8,4 miljoen euro. 

 

Momenteel worden de samenwerkingsverbanden met de partners opgesteld. De Stad Brussel is 

een belangrijke partner, wat nieuw is. Er is een multidisciplinaire expertenjury. Daarnaast is er 

een oproep voor een outputspecificatie en participatiebureau gelanceerd. 

 

Begin 2022 wordt de inschrijfoproep gelanceerd waarna een dialoogfase en offertefase komen. 

In september 2022 en begin 2023 wil het collegelid de overeenkomst afsluiten, de 
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bouwaanvragen indienen en hij hoopt dat in 2024 de werken beginnen waardoor de voorlopige 

oplevering in 2026 kan gebeuren. 

 

Met betrekking tot gemeenschapscentrum De Maalbeek worden de nodige processen opgestart. 

Er werd voor dit project een aanvraag bij de Vlaamse Gemeenschap ingediend. Eind dit jaar zal 

geweten zijn of ze mee willen financieren of niet. 

 

Het ruimtelijk en programmatorisch vooronderzoek is afgerond en er is een tijdelijke locatie 

gevonden. Er wordt verwacht dat de werf kan starten in de zomer van 2024 met een oplevering 

in 2026. 

 

De kunstenwerkplaats in gemeenschapscentrum Elzenhof opent in december 2021. Het College 

zal snel de gunning doen voor De Markten en voor de Vaartkapeon wordt op een beslissing van 

de Vlaamse Gemeenschap gewacht met betrekking tot de concertzaal.  

 

De onderhoudsinvesteringen in de gemeenschapscentra blijven verderlopen. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt zegt dat het oorspronkelijk krediet werd voorzien 

voor de werken in het kader van het bouwproject van kinderdagverblijf De Hummeltjes in 

Evere. Dat bouwproject werd intussen afgerond en dus kunnen de middelen op dit artikel 

worden verlaagd.  

 

De middelen zullen opnieuw worden ingeschreven in het Meerjarenplan 2022-2025, en 

geventileerd over de verschillende jaren waarin nog bijkomende investeringen in eigen 

infrastructuur voor kinderdagverblijven mogen worden verwacht. 

 

Een voorbeeld hierbij zijn de noodzakelijke investeringen voor een nieuwe infrastructuur voor 

kinderdagverblijf Onze Guitjes in Sint-Agatha Berchem. Dat is het laatste kinderdagverblijf dat 

dan nog in een VGC-gebouw zit en waarvoor een duurzame oplossing wordt uitgewerkt. 

 

Collegelid Sven Gatz verwijst naar zijn eerder gegeven antwoord op de vraag van de heer 

Arnaud Verstraete. Het gaat over Pacheco, de COOVI-campus, Campus Zaveldal, Kasterlinden 

en het gebouw in de Technologiestraat.   

 

Over het algemeen gaat het over lichte vertragingen en lichte meerkosten. Dit wordt niet op het 

einde van dit jaar geboekt en aangewend, maar wel begin volgend jaar. 

 

Er is een uitzondering, namelijk Zaveldal, waar de renovatiewerken volledig zijn afgerond.  

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) vindt het interessant om een stand van zaken van de 

verschillende projecten te horen. Hij vraagt of er fiches over de betrokken partners, de timing 

en dergelijke meer bestaan. 
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4. Artikelsgewijze stemming 
 

De artikelen 1 tot en met 5 worden aangenomen met 3 stemmen voor en 1 stem tegen. 

 

 

5. Stemming over het geheel 
 

Het ontwerp van verordening tot vaststelling van de begrotingswijziging 2 en B voor het 

dienstjaar 2021 wordt in zijn geheel ter stemming voorgelegd en wordt aangenomen met 3 

stemmen voor en 1 stem tegen. 

 

 

 

De verslaggever,       De voorzitter, 

Els ROCHETTE       Fouad AHIDAR 
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Bijlage 1 

 

Artikel: 50001/332-02 Subsidies voor participatie, uitstraling, verbinding en experiment 

 

Algemeen cultuurbeleid 

 

Op dit artikel wordt de ondersteuning gesubsidieerd van projecten en werkingen die inzetten op 

participatiebevordering, educatie en publieksbemiddeling. Daarnaast wil het College inspelen 

op een aantal (ver)nieuwe(nde) initiatieven in de stad, die specifiek gericht zijn op de 

sensibilisering van een nieuw publiek voor culturele activiteiten en op de interculturalisering 

van de culturele praktijk. Er worden middelen voorzien voor de ondersteuning van inspirerende 

praktijken uit het ruime werkveld, waarbij kruisbestuiving tussen professionelen en amateurs 

vooropstaat. Dit artikel ondersteunt ook stadsbrede projecten met een meer grootstedelijke, 

hybride invulling waarbij verbinding, diversiteit en experiment een belangrijke focus krijgen. 

  

Reeds gedane uitgaven in 2021 t.e.m. 28/10/2021: 1.297.310 euro 

 

 
  

Motivering 

 

Het krediet wordt bijgesteld omdat de uitgaven voor subsidies voor participatie, uitstraling, 

verbinding en experiment minder zijn dan werd voorzien. Wegens Covid-19 wordt ingeschat 

dat de vraag naar subsidies werd vertraagd, waardoor minder middelen vereist zijn. 
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Bijlage 2 

 

Artikel: 400/301-01 Onwaarden op niet-geïnde vastgestelde rechten 

 

Op basis van het protocol II tussen de Vlaamse- en de Franse Gemeenschapscommissie in het 

kader van de praktische regeling van het beheer van onroerende goederen overgedragen van de 

provincie Brabant voor het gebruik van lokalen op de COOVI-campus werd door beide 

commissies afgesproken om voor het gebruik van elkaars lokalen een huurbijdrage te betalen. 

 

1. Schuld Franse Gemeenschapscommissie 

 

Beide gemeenschapscommissies huurden lokalen van elkaar op de campus. Op het einde van 

een werkjaar werd een saldo gemaakt (de huurlast van de VGC werd afgetrokken van deze van 

de Cocof). 

 

De Franse Gemeenschapscommissie huurde volgende lokalen op de COOVI-campus: een 

ruimte in gebouw 5 – freeflow en aanpalend sanitair deel en ateliers in gebouw 3 B. 

 

De eerste jaren werd de verschuldigde huurbijdrage elk jaar betaald. In 2014 stopte de Franse 

Gemeenschapscommissie met het betalen van onderstaande huurbijdrage (saldo’s na aftrek van 

de huurlast ten laste van de VGC): 

 

Gebruik freeflow en gebruik ateliers gebouw 3B - 2013  190.274 euro 

Gebruik freeflow en gebruik ateliers gebouw 3B - 2014 95.137 euro 

Totaal niet geïnd 285.411 euro 

 

2. Schuld Vlaamse Gemeenschapscommissie 

 

De Vlaamse Gemeenschapscommissie huurde lokalen op de campus Herlin-Kasterlinden en 

stopte in 2014 ook met het betalen van invorderingsstaten mbt de COOVI in reactie op het niet 

betalen van de huur. 

 

In reactie op het niet betalen van de huurbijdrage 

door de Franse Gemeenschapscommissie stopt de 

VGC met het betalen van de Invorderingsstaat 

‘Bijdrage van de VGC aan het werkingskapitaal 

gezamenlijke infrastructuur’ binnen de beheerscel 

- werkjaar 2013 

89.343 euro 

Op de campus Herlin-Kasterlinden huurde de 

VGC bijna 50 % van de lokalen van de Franse 

Gemeenschapscommissie, deze huur werd nooit 

doorgerekend aan de VGC. Periode van deze huur 

1995-2015 

Een inschatting van deze schuld is 

moeilijk te maken omwille van de 

jaarlijkse stijging van het aantal 

leerlingen en het in gebruik nemen van 

steeds meer lokalen. Op basis van de 

huurbijdrage op de COOVI-campus en 

het aantal bezette lokalen wordt dit 

geraamd op een schuld van 550.000 

euro. 

Totaal niet betaald door de VGC 639.343 euro (schatting wat de huur-

bijdrage Kasterlinden betreft) 

  



- 21 - 

 

Bijlage 3 

 
Artikel 12002/995-51 Overboeking uit het reservefonds Onderwijsinstellingen  
 
Bij de opmaak van de begroting 2021 werden onderstaande middelen uit het Onderwijsfonds 
gehaald. De voorziene budgetten waren dit werkjaar niet nodig en worden terug overgeheveld 
naar het Onderwijsfonds.  Het gaat over volgende projecten: 
 

 1.200.000 euro voor meerwerken in het PPS-project  Pacheco. De voorziene middelen 
waren dit jaar niet nodig en worden overgeheveld naar de begrotingsjaren 2022 en 2023 
(zie artikel 83000/723-52 Aankoop, studies en werken gebouwen); 
 

 150.000 euro voor de erelonen in het PPS-project Pacheco. Er werden geen bijkomende 
studies besteld (zie artikel 83000/733-52 Erelonen, plannen van aanleg, urbanisatie en 
studies -Pacheco); 

 

 200.000 euro buitengewoon onderhoud COOVI campus. De middelen voor het 
onderhoud aan de wegen en terreinen (eigendom van de VGC) op de COOVI-campus 
werden dit werkjaar niet aangewend (zie artikel 492/723-52 Aankoop, studies en werken 
gebouwen); 

 

 100.000 euro erelonen bij werken COOVI-campus. Tijdens dit werkjaar werden er geen 
studies opgestart (zie artikel 492/733-52 Erelonen, plannen van aanleg, urbanisatie en 
studies); 

 

 60.000 euro buitengewoon onderhoud Zaveldal. De renovatiewerken aan school 
Zaveldal werden eind vorig jaar afgerond. Er was dit jaar geen nood aan onderhouds-
en/of herstellingswerken (zie artikel 498/723-52 Aankoop, studies en werken 
gebouwen); 

 

 80.000 euro buitengewoon onderhoud en capaciteitsuitbreiding Kasterlinden 
basisschool (zie artikel 496/723-52 Aanpassingswerken campus Kasterlinden). Het 
budget was voorzien voor de opstart in eerste fase van de capaciteitsuitbreiding van de 
basisschool. Een studie met betrekking tot de uitbreiding van het aanbod in het 
buitengewoon basisonderwijs wordt in december afgerond. Op basis van deze studie 
wordt volgend werkjaar de planning onderzocht. Middelen hiervoor werden voorzien in 
de meerjarenbegroting (2022-2023); 

 

 405.000 euro aanpassingswerken campus Technologie. Door vertraging in de gunning 
van de aanbesteding zullen de werken opstarten in 2022. De middelen worden 
overgeheveld naar het werkjaar 2022 (zie artikel 490/723-52 Aanpassingswerken 
schoolgebouwen). Het krediet op dit artikel werd gefinancierd met 
onderwijsfondsmiddelen maar ook met leningen. 

 


